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رئيس جمهوري: خودكفايي در توليدگندم بزرگترين بخش اقتصاد مقاومتي است

رئيس جمهوري خودکفايي در توليد گندم را تبلور بزرگترين بخش اقتصاد مقاومتي دانست و گفت: ملت بزرگ ما امروز

در بخش امنيت غذايي شاهد قدم مهمي براي خوداتکايي و خودکفايي است و اين به معناي تضمين امنيت ملي کشور

در يک بخش مهم و آن بخش غذايي است.

رئيس جمهوري خودکفايي در توليد گندم را تبلور بزرگترين بخش اقتصاد مقاومتي دانست و گفت: ملت بزرگ ما امروز در بخش
امنيت غذايي شاهد قدم مهمي براي خوداتکايي و خودکفايي است و اين به معناي تضمين امنيت ملي کشور در يک بخش

مهم و آن بخش غذايي است.

به گزارش ايرنا، حجت الاسلام و المسلمين حسن روحاني در آيين شکرگزاري برداشت محصول که در سالن اجلاس سران تهران
برگزار شد، افزود: امروز شاهد جشن بزرگ ملي براي دستيابي به نعمات خداوند و محصولات کشاورزي به ويژه محصول
استراتژيک گندم هستيم. اين جلسه هم جلسه شکرگزاري به درگاه خداوند بزرگ رزاق و هم جشن افتخار ملي براي تبلور

بزرگترين بخش اقتصاد مقاومتي است.

وي ادامه داد: اولا اين روز مصادف است با روز ولادت پيامبر عظيم الشأن اسلام به روايت برادران اهل سنت و هم چنين برخي
از علما و محققان شيعه و بنابر اين ما اين روز بزرگ که هم روز شکر و هم جشن و افتخار است، اين که مصادف با ميلاد

بزرگترين و مسعودترين مولود تاريخ بشريت است را به فال نيک مي گيريم.

رئيس جمهوري اضافه کرد: کشاورزان پايه اصلي اين افتخار هستند و اراده،ايمان، اميد، کار، تلاش و دلسوزي آن ها امروز ما را
به اين نقطه پرافتخار رسانده است.

رئيس دولت يازدهم اضافه کرد: کشاورزي اين نيست که به فکر محصول و پول آخر کار باشد، کشاورز با گياه، نبات و دام زندگي
مي کند و شايد کمي اغراق باشد که بگوييم کشاورز به محصولات همانند فرزند خود مي نگرد و رشد و نمو گندم که از بذر شروع
مي شود تا زماني که خوشه آن نمايان و رنگش عوض مي شود؛ تا زماني که آماده درو کردن مي شود، پس کشاورزي زيباست و

کسي که مسير کشاورزي را انتخاب کرده، در کنار خداوند خلاق قدم به قدم با خلقت حق قدم برمي دارد.

روحاني افزود: آن هايي که سن بالاتري دارند، روزهاي قحطي جنگ جهاني اول را به خاطر مي آورند که امنيت غذايي يعني چه؟
و اگر يک سال گندم به اندازه کافي نباشد و دشمن بخواهد ما را در فشار قرار دهد، چه شرايطي به کشور تحميل مي شود. امام
راحل همواره به مسئله کشاورزي و محصولات غذايي تاکيد مي کردند و امروز هم رهبر معظم انقلاب تاکيد مي کنند. مسئله
کشاورزي، مسئله اي نيست که چه مقدار از اشتغال يا رشد اقتصادي يا توليد ناخالص داخلي در بر دارد؛ البته اين ها هم مهم

است، ولي مهمتر از همه آنها، قدرت، پايداري ملي و استقلال کشور است.

وي در بخش ديگري از سخنان خود با تاکيد بر اينکه توليد نفت قدرت چانه زني ما را در دنيا افزايش مي دهد، گفت: هر چه
قدرت چانه زني کشور در سطح جهاني و مذاکرات بيشتر شود، به معناي آن است که اقتدار ملي افزايش يافته است. با افزايش

توليد نفت در کشور است که در اجلاس اوپک قدرت چانه زني و حرف زدن داريم.

رئيس جمهوري گفت: وقتي کارگران، مهندسين و مسئولان صنعت نفت ما قادرند ظرف چند ماه از اجراي برجام يعني همان روز
عزاي اسرائيل( 26 دي سال 94) که هم اسرائيل و هم يکي از کشورهاي منطقه سياه پوش شدند ، از آن روز تا امروز که در
اوپک و غير اوپک، توليد کنندگان نفت براي کاهش توليد نفت به منظور افزايش قيمت نفت چانه زني مي کنند، در طول اين

10 ماه توليد نفت ايران از يک ميليون بشکه به 2 ميليون و 300 هزار بشکه رسيده است.

وي افزود: اين قدرت است و وقتي قدرت داريم، اداره کننده اوپک مي شويم، چانه زني مي کنيم و در يک مذاکرات بين المللي
موفق مي شويم؛ فقط در برجام نبود که پيروز شديم؛ در اوپک و خريد هواپيما هم موفقيت به دست آورديم، در محصولات
کشاورزي هم موفقيت و افتخار به دست آورديم؛ در صحنه هاي ديگر هم موفق خواهيم بود. ملت متحد، مقاوم ، اميدوار و

متوکل به خداوند از هر مشکلي عبور مي کند.

روحاني با اشاره به جلسات ابتدايي که پس از پيروزي در انتخابات 92 داشت،ادامه داد: در تير 92 هنوز دولت را به عهده
نداشتيم، انتخابات انجام شده بود و اولين جلسات ما با بخش کشاورزي بود، در اين خصوص نيروي انتظامي و بخش هاي

2 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

http://tebyan-tabriz.ir/News/109255/


مختلف گزارش هايي مي دادند؛ براي انتقال گندم از خارج و انتقال ارز مشکل داشتيم، همه طرف سختي و مشکلات بود و آن
مشکلات باعث شد که وزارت کشاورزي با قدرت در توليد مواد استراتژيک غذايي در مسير خود اتکايي و استقلال حرکت کند.

وي ادامه داد: يادم هست در آن جلسات اوليه آقاي حجتي اولين مشکل را نرسيدن کود مطرح مي کرد و توصيه کرد که ارز لازم
را براي ورود کود و بذرهاي مورد نياز اختصاص دهيم؛ کشاورزي ابعاد مختلفي دارد،

همان جا مي گفت اگر کود تا آخر شهريور به دست ما نرسد، تا آخر سال محصول نداريم. رئيس جمهوري با اشاره به اينکه آقاي
حجتي جزو وزراي با اخلاص هستند. البته همه وزرا با اخلاص هستند، اما اخلاص ايشان را بيشتر درک مي کنيم، يادآور شد:
حرکت بسيار خوبي از آغاز دولت شروع شد، کاري نداريم به افرادي که نسبت به دولت يازدهم غير منصفانه حرف مي زنند، بايد

برايشان دعا کنيم تا خداوند مقداري انصاف براي دل آنها نازل کند تا بتوانند منصفانه حرف بزنند.

وي اظهار کرد: اولين جلسات دولت قبل از آغاز به کار رسمي درباره کشاورزي بوده است.از اولين روز حس کرديم که چه
تنگناهايي مي تواند براي کشور رخ دهد، وقتي گندم خودکفا باشد نيازي به التماس کردن به کشورهاي خارج نيست.

رئيس دولت تدبير واميد با اظهار اينکه وقتي در محصول گندم بي نياز هستيم، سر خود را بالا مي گيريم، تصريح کرد: در سال
83 کشور يک بار به خودکفايي در گندم رسيد و جشن خودکفايي گندم را برگزار کرد. در آبان همان سال در دولت اصلاحات،

آقاي خاتمي

رئيس جمهوري وقت اعلام کرد که بعد از 40 سال ايران در گندم به خودکفايي رسيد. اما ادامه آن چه شد؟ در سال 84 و 85 به
کجا رسيديم؟ در سال 80 نياز کشور به واردات گندم 6/77 ميليون تن بود و وقتي در سال 83 به خودکفايي رسيديم، بارديگر در

سال 88 نياز کشور به واردات 6/77 ميليون تن بود.

روحاني با اشاره به اينکه پيشرفت در يک سال مهم است، ولي مهمتر از آن تداوم پيشرفت است، گفت: اينکه بخش کشاورزي
رشد داشته باشد و سال بعد نداشته باشد، ارزشمند نيست و اگر ادامه يابد، ارزشمند است.

وي افزود: در سال 94 توليد کشاورزي به داد کشور رسيد و در سالي که قيمت نفت کاهش يافت اگر رشد کشاورزي نبود، ممکن
بود رشد اقتصادي به سمت منفي شدن برود و علت رسيدن به رشد اقتصادي نزديک به 2درصد به دليل رشد 5/4 درصدي

کشاورزي بود.

رئيس جمهوري با بيان اينکه رشد اقتصادي امسال بالاي 5 درصد خواهد بود، گفت:اميدواريم بخش کشاورزي هم به رشد بالاي
5 درصد دست يابد و ادامه داشته باشد؛ چرا که اين حرکت ارزشمند است و

برنامه ريزي خوبي در اين زمينه ايجاد شده و مهم اين است که اين رشد ادامه يابد.

وي خاطرنشان کرد: اينکه در سال 92 محصولات توليدي کشاورزي 97 ميليون تن بود و در سال 94 به 112 ميليون تن و در
سال 95 به 117 ميليون تن رسيد، اگر سال بعد به بالاتر از اين ميزان برسد، معنايش اين است که مسير درستي را انتخاب کرده
ايم. روحاني به بحث تورم اشاره کرد و گفت: کنترل تورم افتخار دولت است. يعني از سال 92، سال به سال نرخ رشد تورم
کاهش يافته و اگر بتواند ادامه يابد، مهم است؛ در غير اين صورت اگر به تورم7 درصد هم برسيم و بار ديگر به 15 درصد
بازگرديم، بي ارزش است. وي يادآور شد: پيش بيني ما خريد 10 ميليون تن گندم در سال جاري بود که اين رقم به 11 ميليون

و 600 هزار تن رسيد و ما توجهات خداوند و اراده حق را در کنار تلاش کشاورزان و برنامه ريزان دخيل مي دانيم.

وي در بخش ديگري از سخنان خود گفت: ممکن است برخي بگويند دولت سطح زير کشت را افزايش داده ،در حالي که در سال
92 که سطح زيرکشت گندم 6/4ميليون هکتار بود، در سال جاري به 5/9ميليون هکتار رسيد. بنابراين مهم اين است که

راندمان را افزايش دهيم و از بذر خوب و سم درست و ماشين آلات و

فناوري نوين استفاده کنيم.

روحاني با بيان اينکه در چند سال گذشته 60 هزار تراکتور در اختيار کشاورزان قرار گرفت، گفت: وزارت جهاد و کشاورزان بايد از
فناوري نوين استفاده کنند و امروز کشاورزي سنتي ديگر جوابگو نيست وبايد در توليد محصولات کشاورزي از تجربه جهاني

استفاده کنيم.
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وي تصريح کرد: عده اي فکر مي کنند اگر دور کشور ديوار بکشيم، وضع خوب مي شود. بايد از پيامبر اکرم(ص) ياد بگيريم که که
مومن بايد به دنبال علم و حکمت برود و نمي دانم برخي افراد چطور مدعي اسلام و قرآن هستند و قرآن مي خوانند که حتما

مي خوانند و مدعي آشنايي با اسلام هستند که حتما هستند، خداوند اين نسيان را چطور به آنها رساند که همه چيز را فراموش
کردند.

وي بخش کشاورزي و حمايت از کشاورزان را براي دولت يازدهم بسيار مهم دانست و گفت: امسال تامين منابع مالي واقعا
سخت بود و اين جايزه اي که آقاي حجتي به آقايان نوبخت و طيب نيا داد، بي حساب و کتاب نبود. ما ديديم بايد حدود 15

هزار ميليارد تومان يعني نصف کل بودجه عمراني کشور پول بدهيم .

وي ادامه داد: دو مساله بسيار مهم است، يکي حفظ آب و يکي حفظ خاک. اگر اين دو را از دست دهيم در بلند مدت هيچ
چيزي نخواهيم داشت. اين ها براي ما اساس است؛ ما توسعه کشاورزي پايدار مي خواهيم، نبايد بگذاريم خاک نابود شود، اين
بزرگترين سرمايه است. رئيس دولت يازدهم اضافه کرد: بخش مهم مصرف آب هم در کشاورزي است، ما بايد محصول بيشتري

را با آب و زمين کمتري برداشت کنيم. اين کار شدني است. حفظ آب،خاک و محيط زيست جزو اصول اوليه است.

وي با تاکيد بر اينکه دولت با همه توان تلاش خواهد کرد تا از بخش کشاورزي حمايت کند،گفت: ما دو جا يارانه مي دهيم، يک
جا وقت خريد گندم از کشاورز است و يک جا هم وقتي اين گندم را به نانوايي ها تحويل

مي دهيم. وزير جهاد کشاورزي هم در اين مراسم گفت: امسال رقم خريد گندم از کشاورزان به 14هزار و

700 ميليارد تومان رسيد که رشد حدود چهار برابري خريد را نسبت به سه سال گذشته نشان مي دهد. به گزارش ايرنا، محمود
حجتي با بيان اين که تلاش و زحمت کشاورزان در افزايش ثروت ملي قابل مشاهده است، گفت: ظرفيت هاي بالقوه زيادي در
کشور وجود دارد که با حفظ منابع آب، خاک و محيط زيست مي توانيم در راستاي افزايش ثروت ملي گام برداريم و در کنار آن
صادرات را افزايش دهيم. وي درباره ادعاي برخي درباره خشکسالي هاي کشورمان گفت: برخي بحث خشکسالي را مطرح مي
کنند، اما با توجه به وسعت کشور رقم خشکسالي نبايد موجب تنبلي شود. بنابراين اگر ما از آب و خاک و ظرفيت هايي که در
توليد داريم به درستي بهره برداري کنيم، مي توانيم به رشد قابل توجهي در صادرات دست يابيم. در اين مراسم علي طيب نيا
وزير امور اقتصادي و دارايي، ولي الله سيف رئيس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامي ايران و همچنين محمد باقر نوبخت رئيس
سازمان برنامه و بودجه حضور داشتند و تنديس بخش کشاورزي به مقام هاي گفته شده اهدا شد. همچنين نوبخت به پاس

حمايت ها و تامين منابع مالي بخش کشاورزي مورد تقدير قرار گرفت.

در اين مراسم از سه توليد کننده برتر بخش زراعت آقايان سيادت توليدکننده ادوات کشاورزي، حسين نصيري گندم کار نمونه
کشت حفاظتي و حبيب کرنوکن توليدکننده چغندر قند هم براي رعايت در مصرف آب تقدير شدند.

در اين مراسم از تلاش هاي دو تن از مسئولان بخش کشاورزي شامل آقايان «اسماعيل اسفندياري پور » مجري طرح گندم و «
گودرز نجفيان » به دليل پروژه هاي کاربردي اقليم و نحوه مصرف نهال و بذر قدرداني شد.
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